
NSZZ "SOLIDARNOŚĆ" ZIEMIA RADOMSKA

Ozenie 12 maja

Obradował Zarząd Regionu
'^tuacja w zakładach pracy:

('^anta, RZMO, Energoprem, ZWAĆ
Spręży sportowe przed rocznicą Czerwca’76 

na pewno 16 czerwca
^hwala ws. liczby delegatów na WZDR 

, Na posiedzeniu 12 maja, zapad! ostateczny termin 
^R• 16 maja. Zjazd rozpocznic się Mszą św. o godz.

w Katedrze Radomskiej. Początek obrad przewiduje 
łagodź. 9.30.
. Zarząd Regionu przyjął, zapowiadaną od w kilku 
lesięcy uchwałę, określającą zasady ustalania liczby de- 
?a'ów na WZDR, w oparciu o liczbę członków związku 
^szczególnych organizacjach zakładowych. Uchwałę 
'^kujemy osobno.

Radomska „Solidarność” rozpoczyna cykl uroczy
li, imprez upamiętniających Robotniczy Protest w 
^cu 1976 roku. Za tydzień odbędą się dwie pierwsze 
*Prezy sportowe: „Biegi Uliczne i Turniej Zapaśniczy. - 
atl przygotowań przedstawili Krzysztof Kaczkowski i 
M Sochalski z Wydziału Sportu Urzędu Miejskiego w

Członkowie „Solidarności”, 20 i 21 czerwca, wezmą 
!'al w tradycyjnej pielgrzymce do Sanktuarium Maryj- 
>°w Kałkowic.

W posiedzeniu uczestniczyli przedstawiciele komi- 
2akładowych „S” w RZMO, Acancic, Encrgoprcmic i 
^AC-u, ze względu na szczególną sytuację swoich za- 
l(iów pracy.

Radomskie Zakłady Materiałów Ogniotrwałych 
toczyły w proces upadłości. Już został skierowany w tej 
a*ic wniosek do sądu gospodarczego. „Solidarność” 
tazila dyrektorowi wotum nieufności. Dyrektor złożył 
ygnację. W zakładzie odcięto prąd i telefony. - Obawia- 
' się popularnego scenariusza, że syndyk pozostawi same 
lry - podsumował swoją wypowiedź, przypominającą 
atnic wydarzenia w firmie, wiceprzewodniczący KZ 
Edward Borcuch” . Właśnie, aby temu przeciwdziałać 

‘odniono, że Solidarność będzie się domagać takiego

Przed rocznicą Radomskiego Czerwca ‘76

Solidarność zaprasza kibiców:
* 23 i 24 MAJA DO HALI MOSiR (Narutowicza 9)

NA IV MIĘDZYNARODOWY TURNIEJ W 
ZAPASACH Kadetów w Stylu Klasycznym i Turniej 
Drużynowy w Zapasach Kobiet - O PUCHAR PRZE
WODNICZĄCEGO KOMISJI KRAJOWEJ NSZZ 
„Solidarność” Mariana Krzaklewskiego

Program Turnieju:
23 sobota o godz. 15.00 - uroczyste otwarcie zawodów 
później walki i mecze eliminacyjne
24 niedziela godz. 900 - początek walk półfinałowych 
w godz. 12-13 uroczyste zakończenie turnieju

* 23 MAJA NA BIEG ULICZNY W KATEGORJI 
SZKÓŁ PODSTAWOWYCH.

Biegi dziewcząt i chłopców, w kilku kategoriach wieko
wych, odbywać się będą wokół stadionu MOSiRu. Początek godz. 
10.00.

Imprezy „Solidarności" współorganizują: Urząd Miej
ski, Urząd Wojewódzki, Polski Związek Zapaśniczy.

procesu upadłościowego, który podtrzyma produkcję i za
trudnienie dużej części załogi, tym bardziej. Za takim sta
nowiskiem przemawiają możliwości zbytu produktów 
RZMO. - W sprawie tego zakładu, jak i kilku innych, 
Z.Dziubasik zapowiedział spotkanie z dyrektorem Wydziału 
Skarbu Państwa Urzędu Wojewódzkiego.

O pomoc do regionalnych władz zwrócili się rów
nież związkowcy z Encrgoprcmu. W zakładzie występują 
opóźnienia w wypłacaniu wynagrodzeń. Firma jest zarzą
dzana komisarycznie. Właśnie do tego zarządu związkow
cy kierują wiele zarzutów, m.in. o nicrcalizowanic zadań 
związanych z programem naprawczym. - Nic stoimy, pro
dukujemy, mamy zlecenia. Nic potrzebna nam upadłość, 
tylko dobry gospodarz - tak ocenili sytuację przedstawi
ciele KZ „S”. - Tymczasem zarządca i jego zastępca 
przebywają na zwolnieniach lekarskich. - Tu tez za
rząd regionu zapowiedział swoją interwencję.
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>
W „Acancic” wystąpiła sytuacja patowa. Po 
powrocie z przestojów, 676 pracowników zastało 
przedsiębiorstwo z odciętym światłem i telefonami. 
Nic mają wypłaconych wynagrodzeń. Tymczasem właśc- 

cicl 80 procent akcji - Uniwersał nic zajmuje żadnego sta
nowiska. Nic jest realizowana uchwała zgromadzenia ak
cjonariuszy o podwyższeniu kapitału. Z informacji związ
kowców wynika, że podobna sytuacja występuje w innych 
podmiotach gospodarczych, gdzie Uniwersał ma swoje 
udziały. - Związkowcy „S” zapowiedzieli dwugodzinny 
strajk ostrzegawczy..w środę (minioną). - Ustalono wspól
ne działania: KZ „S” i Zarządu Regionu dla wyegzekwo
wania obowiązków spoczywających na właścicielu.

Działania wyjaśniające i interwencyjne będą miały 
miejsce również w przypadku Zakładu Wyrobów Azbesto
wo-Cementowych w Wierzbicy. - Przypominamy, że bran
ża azbestowa ogłosiła 8 maja czynny strajk w kilku zakła
dach, m.in. w ZWAC-u. Zdaniem związkowców rząd nie 
realizuje zapisów ustawy o zakazie produkcji i sprzedaży 
wyrobów azbestowych.

A.R.

niczył w dwudniowym seminarium na temat „ Zt^ 
dziedzinie polityki zatrudnienia i rynku pracy po pt? 
pieniu do Unii Europejskiej, na przykładzie Austrii’

Organizatorem seminarium była Fundacja Fi* 
cha Eberta, a wzięli w niej udział wiceprezes Kraje’ 
Urzędu Pracy, przedstawiciele wojewódzkich i rejonu’ 
urzędów pracy, instytutów zajmujących problematyk 
trudnienia i rynku pracy oraz przedstawiciele „Solid’1 
ści”.

>
szcch skierował Z.Dziubasik. - W piątek miało dojść 
do rozmów Solidarności z właścicielem Tessitury Brc
sciana w Pionkach, p. Mario Cioli, w sprawie zwol
nień gnipowych. Właściciel nic stawił się na spotkaniu.

J.R.

* krótko z regionu *

*poniedziałek, 11 maja: Kolejna Regionalna Sek
cja, tym razem Transportowców, wybrała swoje władze. 
Przewodniczącym Sekcji, po raz drugi, został wybrany 
Włodzimierz Białowąs z Woj. Kolumny Transportu Sani
tarnego w Radomiu. Poza przewodniczącym, do Rady Sek
cji weszli: wiceprzewodniczący - Janusz Pastuszka z MPK 
w Radomiu, sekretarz - Marek Piętowski z Zakładu Trans
portu Energetyki w Radomiu, skarbnik - Marek Bzducha 
z WKTS w Radomiu i Janusz Gadaj z MPK.

Skład trzyosobowej Komisji Rewizyjnej Sekcji two
rzą: Andrzej Zych z MPK (przewodniczący), Marek Fe
dorowicz z ZTE i Stanisław Fus z WKTS.

*poniedzialek: Szef Komisji Interwencji Zbigniew 
Dziubasik przeprowadził rozmowy z „Solidarnością” Za
kładu Zespołów Samochodowych w Lipsku. Rozmowy 
dotyczyły trudnej sytuacji firmy, zagrożonej upadłością i 
ewentualnych interwencji senatorskiej i poselskich. Z.Dziu- 
basik przeprowadził również rozmowę z prezesem Sądu 
Gospodarczego w Radomiu, podczas której rozważano 
możliwości przeprowadzenia upadłości w taki sposób, by 
utrzymać produkcję i miejsca pracy.

*wtorek: Obradował Zarząd Regionu.

*wtorek/środa: Szef Biura Pośrednictwa i Ochrony 
Pracy przy Zarządzie Regionu - Adam Bocheński uczcst-

*środa: Pracownicy Fabryki Kuchni „Acanta’’f 
prowadzili dwugodzinny strajk ostrzegawczy, w 
10 do 12. Protestujących wspierali członkowie Za,i 
Regionu: Jan Skowroński i Zbigniew Dziubasik 
czasie.wiecu zapadła decyzja o pikietowaniu siedzib)1 
wersalu w najbliższy poniedziałek, dla wyegzekwo" 
decyzji właściciela ws. Acanty i zaległych wynagro®

W piątek (15 maja) pikieta została odwołana,?1 
lcfonic członka zarządu firmy, informującym o go'0"' 
do podjęcia rozmów.

środa: Spotkanie interwencyjne podjął Z.Dzi^ 
w Wydziale Nadzoru Budowlanego Urzędu Mi®s'3 
mieszkanki Radomia.

Uchwała Nr 233 / 98
Zarządu Regionu

NSZZ „Solidarność” Ziemia Radomska 
z dnia 12 maja 1998r.

"'sprawie: określenia zasad ustalenia liczby delegatów
na WZDR

Na podstawie par.23 usl.l pkt 3 Statutu Związku, 
"'celu ustalenia liczby delegatów na WZDR, przypadają- 
Cci dla poszczególnych podstawowych jednostek organi- 
^cyjnych (KZ, MK) oraz określenia liczby członków - 
arz;fl Regionu NSZZ „Solidarność” ustala następujące 

^ady:

Par. 1
Kryterium, według którego ustala się liczbę dele- 

^atów na WZDR, stanowi średnia arytmetyczna z liczby 
Pionków należących do podstawowej jednostki organiza-j'

*środa: O procesach prywatyzacyjnych w pfze c„ . ------- ---------- r -
biorstwach podlegających wojewodzie rozmawiali ;,O1 ^Z, MK) w ostatnim roku i dwóch poprzedzają- 
tor Wydziału Skarbu Państwa Krzysztof Zając i », . * -■> —j — r-----------------j - -<=>-------------------------------------
basik. Priorytetowo traktowano przedsiębiorstwa; EflJt'"’Obnymi. wed)ug wymogów ^Uchwały KK nr 270/92, 
prem, Techmatrans, ZWAĆ, Termowent i RZMO. Orp b ..... —.....

informacji wiceprzewodniczącego Z.Dziubasika, m 
Skarbu Państwa aktualnie prowadzi rozmowy z ia^ 
rami, zapowiada, że do końca czerwca, jedna trzeciap" -j 
siębiorstw podległych wojewodzie zostanie sprywaty^ ale- 
na.

^ch, przy czym powinna ona być zgodna z ankietami wy-

■ °re komisja zakładowa jest obowiązana składać do 10 
^cgo za rok poprzedni.

W przypadku niedostarczenia ankiety, wyliczenie 
"^ępuje na podstawie zasad zawartych w niniejszej

czwartek: Przed rozprawą w sądzie pracy, sze^
Par.2
Kryterium ograniczającym z góry liczbę członków,czwartek: Przed rozprawą w sądzie pracy, szo p .MjfiwiuiiivyauivŁnjWiuŁbvijr

wcncji Z. Dziubasik spotkał się z zagrożonymi zAaan4 przez komisję zakładową, stanowi średnia arytme- 
niamo członkami Komisji Zakładowej „S” w Spó^' wyliczona na podstawie składek członkowskich 
Ogrodniczej - Chłodni w Zajczicrzu k/Kozicnic.

czwartek: Na pierwszym, po wyborach, pos,c0,
:_______t______ _ _ ________
acjc w zakładach pracy. - Nic doszło do ukonstyW0'' 
się władz; nie przybyli delegaci Pronitu.

5——...... _t——r„ ..j—r. •
zebrali się członkowie TKK w Pionkach. Omawia110 j

i , , . _ . . .. . ...„.n"’
fencj

iSF Z1 
dvi , iiaaiitviiibiautu/-\v u ^^dtąpti dLMuaizziM'” K 
roński. Antenowe rozmowy dotyczyły zakładó^F ,

”/o) i składek na fundusz strajkowy (5%), odprowadzo- 
/cn do Zarządu Regionu w trzech ostatnich lalach.

*piątek: W ramach piątkowych audycji „Sol" 
ści”, na antenie radia AVE wystąpił sekretarz ZR Jan* 

posiedzenia Zarządu Regionu oraz reformy usń0^ 

państwa.

piątek: Skargę do Tessitury Brcsciana we Wł°'

Par.3
Liczbę członków Związku w jednostce organiza- 

(JWej ustala się w oparciu o odprowadzoną zgodnie z 
^Wałą Finansową składką.
y Liczba członków nic może być większa od wyniku 
'lclenia: 286-krotności sumy składek za dany rok przez 
cciętne roczne wynagrodzenie podane przez Woj. Urząd 

"•ystyczny pomnożone przez współczynnik 0,8. Także, 
C ffiożc być większa od wyniku dzielenia 2000-krotności 

' przez 0,8 przeciętnego 
podanego przez WUS.

N '"V UVC W MM WJ-JllIKU UZ

IY ^y składek na fundusz strajkowy 
Ogrodzenia podanego przez Wl

W przypadku, gdy liczba członków wynikająca z 
wpłat na fundusz strajkowy jest różna od wyliczonej z wpłat 
składki członkowskiej, przyjmuje się średnią, wyliczoną 
według przyjętych wyżej zasad.

Ostateczną liczbę członków związku stanowi: licz
ba członków wyliczona według wzoru stanowiącego za
łącznik niniejszej uchwały (przyp. red.: załącznik - wzór z 
wyjaśnieniami, zainteresowane komisje zakładowe mogą 
otrzymać w Zarządzie Regionu}.

Par. 5
Uchwała wchodzi w życic z dniem podjęcia.

Par. 6
Wykonanie Uchwały powierza się Prezydium Za

rządu Regionu.

Par.7
Od decyzji Prezydium Zarządu Regionu, komisjom 

zakładowym przysługuje prawo wniesienia do Zarządu 
Regionu udokumentowanego sprzeciwu, w ciągu 14 dni 
od otrzymania decyzji.

JACEK SMAGOWICZ o kosztach i korzyściach

Przed wejściem Polski do Unii 
Europejskiej - cz. II

Analiza i ocena wpływu integracji Polski z Unią Eu
ropejską w sferze społeczno-ekonomicznej - na podstawie 
raportu pozespołu zadaniowego nr 29 powołanego przez 
Komitet Integracji Europejskiej. Raport ten jest adresowa
ny do polityków gospodarczych, sfer rządowych, parlamen
tarzystów, pracowników ministerstw i urzędów centralnych 
współdziałających z UE. Mam nadzieję, że informacje o 
zagrożeniach i szansach dla polskiego rynku pracy zainte
resują również związkowców.

Bardzo obszerne są uwagi dotyczące gospodarki żyw
nościowej. Dwa podstawowe problemy rolnictwa: niewła
ściwa struktura agrarna i wysokie zatrudnienie w rolnic
twie mogą być rozwiązane w długim okresie i to przy zaan
gażowaniu całej gospodarki. Szczególną szansąjcst dalszy 
rozwój przetwórstwa rolno-spożywczego. Niezbędne są 
znaczące fundusze inwestycyjne na infrastrukturę wiejską 
i okołowiejską, zarówno krajowe jak i europejskie, zwłasz
cza w rejonach zagrożonych bezrobociem strukturalnym.

Rzetelnie jest opracowany rozdział poświęcony skut
kom integracji polskiego transportu. Między inny-
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\ mi autorzy zwracają uwagę na bardzo niską konku- 

r rcncyjność polskich usług transportu morskiego i 
usług portowych. Polscy armatorzy liniowi dysponują prze
starzałymi statkami. A może tu jest też potrzebna polityka 
interwencyjna rządu, która dałaby pracę polskim stoczniom 
przy modernizacji polskiej floty?!

Istnieje również ryzyko, że liberalizacja dostępu do 
rynków transportowych w relacjach Polska - UE będzie 
odbywała się w warunkach szybszego wzrostu przewozów 
niż inwestycji transportowych oraz zwiększenia ilości ban
kructw małych firm transportowych (konkurencja + pene
tracja polskiego rynku transportowego przez firmy zagra
niczne).

Szansa dla polskiego transportu jest stosowanie pań
stwowej polityki interwencyjnej poprzez budżet państwa, 
gwarancje kredytowe, ułatwienie dla inwestycji prywatnych 
i zagranicznych, zamówienia rządowe, organizację robót 
publicznych, monitoring rynku.

W następnym rozdziale Zespół 29 zwraca uwagę na 
fakt, że informacja staje się podstawowym zasobem pro
dukcyjnym (obok surowców, kapitału i pracy). - Średnie 

wydatki UE na badania i rozwój wynoszą około 2%PKB, 
natomiast w Polsce analogiczne wydatki kształtują się na 
poziomie 0,8% PKB. Podobnie kształtują się proporcje w 
zakresie finansowania szkolnictwa wyższego. Ta sytuacja 
absolutnie wymaga zmiany.

Polska ma szanse uzyskać możliwość otrzymania z 
funduszy strukturalnych pomoc w wysokości około 4% 
PKB naszego kraju. (Głównym kryterium klasyfikowania 
regionów do celu nr 1 - „pobudzenie rozwoju i dostosowań 
strukturalnych słabiej rozwiniętych regionów” - jest PKB

Drogiemu Koledze

ANDRZEJOWI PISZCZYKOWI

z powodu śmierci OJCA

Zapowiedź zmian 
legislacyjnych - cz. II

per capita poniżej 75% średniej dla UE. Obecnie w ocC 
komisji Europejskiej PKB per capita dla Polski osiągał' 
średniej mniejszej).

Aby uzyskać dojście do tych pieniędzy i należ}* 1’ 
je wykorzystać potrzebne jest szybkie wystąpienie 
siej współpracy administracji centralnej, regionalni 
lokalnej oraz partnerów gospodarczych i spoleczn}1* 

Procesy integracji Polski, UE, także w fazie przedaUo, 
syjnej, wyznaczają szczególną rolę administracji^ 

dowej, której wiodące uczestnictwo w dofinansował11 
strategicznych celów i priorytetów rozwoju regional^ 
go, negocjowaniu i wdrożeniu wspólnych przedsięW" 
interwencyjnych, wynika z obowiązujących no1’ 

wspólnotowych.

wyrazy szczerego współczucia

składają koleżanki i koledzy 
z Zarządu Regionu

i członkowie NSZZ „Solidarność” 
Ziemia Radomska

1W tym uczestnictwie nie może zabraknąć związku* 
ców z NSZZ „Solidarność”, którym to gremiom polec’ 
raport podzespołu 29 dp dalszej pracy.

Ponieważ strona polska przygotowuje program 
gotowania Polski do członkostwa w UE, należy uzys^ Pakiet zmian ustawowych został skierowany do 

wcześniej od rządu informację w celu:
- określenia sektorów i branż rozwojowych, które po'*1 

ny być (krócej, dłużej) pod ochroną państwa,
- przedstawienia programu krajowych inwestycji w W

tał ludzki,
• - planu wykorzystania funduszy strukturalnych,

- harmonogram zwiększenia legalnego zatrudnienia^
skich pracowników w UE,

- harmonogram pomocy dla małych i średnich przeds'1 itp.). dzień pierwszego stycznia 1999r. określony 
biorstw (główna szansa dla Polski),

- polityki osłonowej przy restrukturyzacji więksZ}( 

przedsiębiorstw.
Ważne są wszystkie konkrety, te wymienione W 

porcie podzespołu 29 i w raportach innych zespołów’11 
jeszcze nic wymienione, bo przecież Europa, z którąś 
dzicmy negocjować, to nic tylko światli Europejczycy^ 

często podają media, ale grupy zii 
przedstawicieli partykularnych interesów innych kraJf 

europejskich.
. i|i

A coś mi się zdajc, że Unia wic co chce i wic,F 
uzyskać, natomiast my jeszcze nic mamy wszystkiego I*1 

liczonego, obojętnie czy ogółem, czy w szczegółach. w 
my w malignie reformowania wszystkiego, co nie wic|,t 

czy nam wyjdzie na dobre.

na podstawie „Informacji o realizacji niektórych punk- 
umowy koalicyjnej, przygotowanej przez Rządowe 

Centrum Studiów Strategicznych na podstawie informacji 
fekazanych przez resorty wiodące w poszczególnych 
bestiach, analizy protokołów posiedzeń Rady Ministrów 

komitetów RM, a także kalendarza prac Rządu oraz z 
Jasnych źródeł informacji.

‘Określenie ostatecznego kształtu i terminów wpro
wadzenia reform ubezpieczeń społecznych i emery
talno-rentowych

Zapis umowy koalicyjnej: Reforma zostanie prze
sadzona z pełną gwarancją nieobniżania poziomu obec- 

świadczeń w systemie Funduszu Ubepicczeń Społccz- 
tych. Reforma rozpocznie się od 1999 roku na podstawie 
Svy o pracowniczych programach emerytalnych.

Informacja o stanie zaawansowania prac nad re-

^jmu.
Harmonogram realizacji: W maju przewiduje się 

korzenie uurzędu Nadzoru nad Funduszami Emerytal
ni. Do końca czerwca powinien zostać sfinalizowany 

prac Sejmu, a do końca lipca powinny zakończyć się 
^ce w Senacie. Od dnia 1 sierpnia 1998r. należy uzyskać 
Ciągnięcie przez UNFE zdolności licencjonowania po- 
Czechnych towarzystw emerytalnych (co oznacza sfinali- 
^Wanie prac nad budową instytucji, szkoleniem pcrsonc- 

*°stał ustawowo termin wejścia w życie reformy.

Przeprowadzenie inwentaryzacji i uporządkowanie 
f statusu prawnego majątku narodowego

il
Zapis Umowy Koalicyjnej: „Mienie Skarbu Państwa 

^Watyzowanc i nie prywatyzowane na podstawie obec- 
"ych rozwiązań ustawowych będzie podlegało inwentary- 
^ji, wycenie oraz zostanie zaproponowane dalsze postę-

mnych, wyrachował1)1 °'Vanic uwłaszczeniowe.
Informacja o aktualnym stanie prac: Zaawanso

wać zostały prace przygotowawcze (identyfikowane jako 

etapy koncepcyjne), w ramach których mają powstać 
^poły ds.: 1. Analizy Podmiotowej. 2. Kryteriów Podziału 
^nia Skarbu Państwa na Potrzeby Ewidencji. 3. Analizy 
^nu Prawnego Mienia Skarbu Państwa na Potrzeby Ewi- 
^cyjne i 4.Metodologii Wyceny Mienia Skarbu Państwa.

Harmonogram realizacji: Wykaz podmiotów, w 
szczególności państwowych jednostek organizacyjnych, 
którym przysługuje prawo wykonywania uprawnień wyni
kających z praw majątkowych Skarbu Państwa lub do dzia
łania w imieniu Skarbu Państwa zostanie sporządzony do 
końca września br. Projekt rozporządzenia o którym mowa 
powyżej zostanie przygotowany do końca listopada 1998r. 
Program komputerowy „Mienie Skarbu Państwa” zostanie 
przygotowany do czerwca 1999r.

*Wprowadzenie prorodzinnego systemu podatkowe
go od 1999 roku

Zapis umowy koalicyjnej: Rząd przedstawi propo
zycję korzystnych dla rodzin zmian w systemie podatko
wym, zasiłku rodzinnym i w systemach pomocy rodzinie, 
w tym pomocy społecznej”.

Informacja o stanie zaawansowania prac nad re
formą: Koncepcja tych zmian została zaprezentowana na 
spotkaniu Międzyresortowego Zespołu do Spraw Opraco
wania Programu Polityki Prorodzinnej Państwa w dniu 3 
marca i została pozytywnie oceniona przez jego członków. 
Ze względu na konieczność oszacowania skutków ekono
micznych poszczególnych wariantów, Zespół zwrócił się 
do Ministra Finansów o dokonanie takich symulacji. W dniu 
2 kwietnia otrzymano wyniki tych obliczeń z opinią Mini
stra Finansów o nierealności proponopwanych rozwiązań 
z uwagi na ich wysokie koszty. Takie samo stanowisko zo
stało zaprezentowane przez Ministra Finansów na posie
dzeniu Komisji Sejmu w dniu 17 marca br., a także znala
zło potwierdzenie w Średniookresowej Strategii Finanso
wej.

Pełnomocnik Rządu do Spraw Rodziny podtrzymu
je stanowisko, iż jest możliwe i konieczne przeprowadze
nie pełnej symulacji skutków finansowych dla poszczegól
nych typów rodzin zróżnicowanych zarówno pod wzglę
dem liczby dzieci na utrzymaniu jak i wysokości docho
dów rodziny a koszty i korzyści tych rozwiązań winny być 
rozpatrywane nic tylko z punktu widzenia obciążeń budże
tu państwa, ale także z punktu widzenia obciążeń budże
tów rodzinnych.

Jednakże wobec pojawienia się znacznego w 1999r. 
ograniczenia związanego obciążeniem podatku osobistego 
w związku z wprowadzeniem ubezpieczeń zdrowotnych 
(Kas Chorych) oraz utworzeniem samorządów powiatowe
go i wojewódzkiego ograniczona została możliwość wpro
wadzenia w pełni planowanych wcześniej zmian proro
dzinnych w systemie podatkowym. Obecnie przewi- 
dywanc jest wprowadzenie zmian o charakterze pro-



witać6
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 rodzinnym do podatku docho
dowego od osób fizycznych w 
ograniczonym zakresie (w 

pierwszym etapie korzystne rozwią
zania dotyczyć będą rodzin wielo
dzietnych, tj. z trojgiem dzieci).

Rozważenia jednocześnie wy
maga kwestia ewentualnego zwięk
szenia wysokości zasiłków rodzin
nych oraz zmian w ustawie o pomo
cy społecznej w kierunku zwiększe
nia dostępności oraz wysokości za
siłku stałego dla osób rezygnujących 
z pracy w celu sprawowania opieki 
nad dzieckiem niepełnosprawnym.

Harmonogram realizacji: Ak
tualnie opracowany Raport o sytuacji 
polskich rodzin zostanie do końca 
maja przedstawiony sejmowej Komi
sji Rodziny. Raport będzie punktem 
wyjścia do konkretnych decyzji zwią
zanych z polityką prorodzinną. Po
szczególne rozdziały zawierać będą 
wnioski, które, stanowić będą podsta
wę do opracowania programu polity
ki prorodzinnej państwa. Należy 
zwrócić uwagę na trzy elementy dzia
łań rządu związane z tą polityką:

- utrzymanie wysokiego tempa 
wzrostu gospodarczego (powyżej 
6%), a więc wzrostu dochodów ro
dziny;

- rozwój budownictwa mieszkanio
wego;

- reforma oświaty i związane z tym 
zmiany programowe, a także po
łożenie większego akcentu na 
współpracę szkoły z rodzicami 
(uwzględnienie pierwszeństwa ro
dziców w wychowywaniu dzieci).

Nasze konto: Zarząd Regionu NSZZ “Solidarność” Ziemia Radomska
PKO BP I O/Radom 10204317- 4079 - 270 -1 -111

Zapisy na letni 
wypoczynek dzieci 

KOLONIE’98

Komisja Socjalna Zarządu Re
gionu NSZZ „Solidarność” Ziemia 
Radomska proponuje wypoczynek 
letni dla

dzieci:

*w ŁEBIE - miejscowości nadmor
skiej w woj. słupskim, słynącej z 
wędrujących wydm.

Ośrodek kolonijny - dwupiętro
wy budynek na ogrodzonej działce o 
powierzchni 2,5 hektara.Na terenie 
ośrodka znajdują się: boiska trawia
ste do piłki nożnej i siatkowej oraz 
betonowe do gry w koszykówkę, spe
cjalny „Kącik” do organizowania 
ognisk. W budynku znajduje się ja
dalnia, świetlica ze sprzętem TV i 
dyskotekowym oraz stół do ping-pon- 
ga. Jest tu także sklepik zaopatrzony 
w artykuły spożywcze i pamiątki.

Pokoje 3,4,5-osobowe. W każ
dym pokoju znajduje się wyłożona 
glazurą łazienka z WC, umywalką 
oraz prysznicem z gorącą wodą przez 
24 godz./dobę. Dodatkowym atutem 
ośrodka jest zieleń, cisza i spokój. W 
pobliżu ośrodka znajduje się stadni
na koni (1 OOOm), a także las (ok. 1300 
m), dzięki czemu dzieci mogą się w 
pełni zrelaksować i odpocząć.

CENA: 780,oo zł od osoby 
OBEJMUJE

dowóz na kolonię, zakwatero
wanie, wyżywienie (3 posiłki + pod
wieczorek), ubezpieczenie, opiekę 
pedagogiczno—wychowawcza, opie
kę ratownika, opiekę medyczną, im
prezy rekreacyjno-sportowe (ogniska, 
wycieczki, dyskoteki, rozrywki spor- 

towc, projekcje filmów vidco o( 
wiele innych atrakcji).

Terminy turnusów: 20.0”
2.08.1998 i 03.08 - 16.08.1998

*w LUBOWIDZU k.Lęborka 

nad Jeziorem Lubowidzkim w w 
trum Kaszub, otoczony lasem.

Domki kempingowe (naS 
pach) 3,4-osobowc. W domkacM 
żąca woda.Toalety i natryski w °sC 
nych blokach. Własne kąpiel*5’ 
strzeżone (50m), sprzęt pływ$ 
(rowerki wodne, kajaki). Bardzo£i 
sta woda (i płytka). Świetlica, 
nia, kuchnia, sklepik, plac T^' 
boisko do piłki siatkowej.

Program kolonii: Trzy wy°’ei 
ki autokarowe - Łeba, Półwysep^ 
ski, Trójmiasto, rajdy rowero"'6 
Kaszubach (sprzęt w Ośrodku),P*1 
jażdżki po jeziorze (motorówka)- 
uka pływania, imprezy sport0" 
rozrywkowe w ośrodku.

Sprzęt: telewizja satelitam3- 
deo, sprzęt sportowy, sprzęt pb'. 
jący, gry komputerowe.

CENA: 660 zł /38,8 zl/doW 
Ta oferta uzależniona jeSl 

ilości chętnych.

Wszelkich informacji u1^ 
zgłoszenia przyjmuje KRZYSZ 
KACZKOWSKI, Zarząd Reg"1 
NSZZ „Solidarność” Radon1’ 
Traugutta 52, teł. 362-38-^ 

362-51-61.

BIULETYN INFORMAC’/
NSZZ "SOLIDARNOŚĆ'

ZIEMIA RADOMSKA
26 - 600 Radom
ul. Traugutta 52 
tel. 36 25161, fax 36 238 °4
Redakcja: ANNA RAJCHFA
tel. 360 - 03 - 38
Skład: M.W.

Wykonano przy użyciu sprzętu z
Instytutu Wolnych Związków Zawodowych A

egzemplarz bezpłatny 


